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§  23  

Val av justerare 

Beslut 
Johanna Kvist (S) valdes till justeringsperson.  

 

- - - - - 
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§  24 190435 

Delegationsbeslut 
 

Beslut 
Delegationsbesluten noteras till protokollet. 

Sammanfattning av ärendet 
 

Ärende 
 

Beslutsfattare Datum 
 

Förändringar av beslutsattestanter 
inom produktionsområde Välfärd 
skola 2024 
KFKS-2023-01125 

Produktionsdirektör, 
Välfärd skola 

2024-01-15 

Förlikning intrångsersättning 
naturreservat Ryssbergen  
KFKS 2021-00487 

Trafik- och 
fastighetsdirektör 

2024-01-12 

Avtal om arrende för klubbhus på 
fastigheten Tattby 2:6 
KFKS 2023-00551 

Gruppchef, mark-och 
fastighetsutveckling 

2023-12-12 

Avtal om arrende för Bergudden 
Förvaltning KB på fastigheten 
Solsidan 2:1 
KFKS 2023-00553 

Gruppchef, mark- och 
fastighetsutveckling 

2023-12-13 

Förändringar av beslutsattestanter 
inom produktionsområde Välfärd 
skola 2024 
KFKS-2023-01125 

Produktionsdirektör, 
Välfärd skola 

2024-01-18 

Komplettering till anmälan enligt 
lex Sarah, Solsidevägens 
gruppbostad 
KFKS 2023–00756 

Produktionsdirektör, 
Välfärd samhällsservice 

2024-01-17 

Yttrande till Skolinspektionen, 
redovisning av åtgärder SI 2023-
5190. 
KFKS-2023-00607 

Produktionsdirektör, 
Välfärd skola 

2023-12-21 
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Förändringar av beslutsattestanter 
inom produktionsområde Välfärd 
skola 2024 
KFKS-2023-01125 

Produktionsdirektör, 
Välfärd skola 

2024-01-29 

Fullmakt 
KFKS 2023-01185 

Stadsdirektör 2023-12-11 

Förordnande av biträdande 
verksamhetschef under frånvaro 
KFKS 2023-00560 

Affärsområdeschef, 
Välfärd samhällsservice 

2023-12-13 

Förordnande av verksamhetschef 
under frånvaro 
KFKS 2023-00560 

Affärsområdeschef, 
Välfärd samhällsservice 

2023-12-14 

Förändringar av beslutsattestanter 
inom produktionsområde Välfärd 
samhällsservice från 1 januari 
2024 
KFKS-2023-01125 

Produktionsdirektör, 
Välfärd samhällsservice 

2024-01-11 

Förändringar av beslutsattestanter 
inom produktionsområde Välfärd 
skola 2024 
KFKS-2023-01125 

Produktionsdirektör, 
Välfärd skola 

2024-01-30 

Komplettering till anmälan enligt 
lex Sarah, Solsidevägens 
gruppbostad 
KFKS 2023-933 

Produktionsdirektör, 
Välfärd samhällsservice 

2024-01-23 

Direktupphandling av digitalt 
system för egenkontroll för 
restaurang och storkök i enlighet 
med 19 kap LOU  
KFKS-2024-00090 

Chef, verksamhetsstöd 
Välfärd  
skol 

2024-01-22 

Ny verksamhetschef inom de 
psykologiska insatserna inom Barn 
och elevhälsan  
KFKS 2024-00168 

Produktionsdirektör, 
Välfärd skola 

2024-01-31 

 

 

 

- - - - - 
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§  25  

Anmälningar 
 

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet. 

Sammanfattning av ärendet 
 

 
Ärende Åtgärd/ansvar 

A 
 
Skrivelser  

 

 Revisionsskrivelse - Förstudie av 
Saltsjöbanans upphöjning 
KFKS-2024-00169 

 

E 
 
Övrigt 

 

 Protokoll från 
KSSU 2024-01-16  
KSMU 2024-01-16  
KSAU 2024-01-23  

 

 Beslut från Skolinspektionen efter 
genomförd tematisk tillsyn av 
Saltsjöbadens samskola SI 2023:5190 
KFKS-2023-00607 

Produktionsdirektör Välfärd 
skola 

 Uppföljningsbeslut från Skolinspektionen  
SI 2023:5190 
KFKS-2023-00607 

Produktionsdirektör Välfärd 
skola 

 MBL protokoll tillsättning av 
Kanslidirektör KFKS-2024-00017 

Stadsdirektör  
HR-direktör  

 

 

- - - - - 
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§  26 KFKS-2023-01249 

Omreglering av avgäld för tomträtt för LSS-boende på 
adressen Vattenverksvägen 3  
 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fattar följande beslut: 

1. Kommunfullmäktige fastställer den årliga tomträttsavgälden för fastigheten 
Sicklaön 40:15 till 174 000 kronor per år att gälla från och med den 1 maj 2025 och 
under kommande tioårsperiod.  

Kommunstyrelsen beslutar för egen del, under förutsättning av kommunfullmäktiges beslut 
enligt ovan, följande:  

1. Kommunstyrelsen ger i uppdrag till gruppchef på fastighetsenheten att för 
kommunens räkning underteckna överenskommelse om omreglering av 
tomträttsavgäld för fastigheten Sicklaön 40:15.  

2. Kommunstyrelsen befullmäktigar stadsjuristen, eller den hen i sitt ställe sätter, att 
föra kommunens talan i domstol i mål om omreglering av den av 
kommunfullmäktige fastställda tomträttsavgäld för fastigheten Sicklaön 40:15. 

Sammanfattning av ärendet 
Fastigheten Sicklaön 40:15 är lokaliserad på adressen Vattenverksvägen 3 i Nacka och är 
sedan den 1 maj 2005 upplåten med tomträtt för bostad enligt lag (1993:387) om stöd och 
service till vissa funktionshindrade. Innevarande avgäldsperiod löper till och med den 30 
april 2025 vilket innebär att överenskommelse om ny avgäld behöver träffas senast den 30 
april 2024. Tomträttsavgälden för fastigheten Sicklaön 40:15 föreslås höjas från 50 000 
kronor till 174 000 kronor per år under den kommande tioårsperioden. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 8 december 2023 

Bilaga 1. Tomträttsavtal 

Bilaga 2. Överenskommelse om ny avgäld 

Bilaga 3. Värderingsutlåtande Sicklaön 22:1, 2023-03-28 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det endast fanns ett förslag till beslut, det utsända förslaget 
från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott, och fann att kommunstyrelsen hade 
beslutat i enlighet med detta förslag.  

- - - - - 
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§  27 KFKS-2024-00026 

Medlemskap i räddningstjänst samt ny förbundsordning 
för Södertörns brandförsvarsförbund 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

1. Kommunfullmäktige avslår Södertörns brandförsvars begäran om att fastställa ny 
förbundsordning, direktionens reglemente samt revisionens reglemente enligt bilaga 
2 till tjänsteskrivelsen den 18 januari 2024. 

2. Kommunfullmäktige uppdrar till kommunstyrelsen att för Nacka kommun inleda 
förhandlingar om ett utträde ur Södertörns brandförsvarsförbund och ett inträde i 
kommunalförbundet Storstockholms brandförsvar samt att återkomma till 
kommunfullmäktige för beslut i ärendet. 

Kommunstyrelsen beslutar för egen del under förutsättning att kommunfullmäktige 
beslutar i enlighet med beslutspunkten 2 följande; 

1. att ge stadsdirektören i uppdrag att inleda förhandlingar med Södertörns 
brandförsvarsförbund samt Storstockholms brandförsvar i syfte att byta 
räddningstjänst enligt kommunfullmäktiges beslut. 

2. att ge stadsdirektören i uppdrag att förhandla om villkoren och tidpunkt för utträde 
ur Södertörns brandförsvarsförbund och inträde i Storstockholms brandförsvar 
samt att återkomma till KSAU med förhandlingsupplägg och eventuella önskemål 
gentemot Storstockholms brandförsvars arbete i Nacka. 

Sammanfattning av ärendet 
Enligt 3 kap. 7 § lagen (2003:778) om skydd mot olyckor ska en kommun ansvara för 
räddningstjänst inom kommunen. Det är vanligt att flera kommuner går ihop i ett 
kommunalförbund för att lösa de uppgifter som ankommer på en räddningstjänst. Nacka 
kommun är sedan 2010 medlem i Södertörns brandförsvarsförbund tillsammans med 
Botkyrka, Ekerö, Haninge, Huddinge, Nykvarn, Nynäshamn, Salem, Södertälje och Tyresö 
kommun. 

Under 2022 gav Södertörns brandförsvarsförbund ett utredningsuppdrag, en översyn, till 
Lena Dahlstedt på Dahlstedts Utveckling AB. Syftet med översynen var att utforma en ny 
modern förbundsordning och styrmodell som på ett tydligt sätt uttrycker det uppdrag och 
det ansvar medlemskommunerna överlåter till förbundet. Översynen redovisades i en 
slutrapport 2022-11-30 där det ges ett förslag till ny förbundsordning inklusive förslag till 
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ny finansieringsmodell samt utkast till överenskommelse mellan medlemskommunerna och 
förbundet (se bilaga 1). 

Jämfört med övriga medlemskommuner i Södertörns brandförsvarsförbund har Nacka den 
lägsta kostnaden per invånare. Förslag på ny finansieringsmodell innebär att Nacka 
kommuns nuvarande medlemsavgift i Södertörns brandförsvarsförbund kraftigt kommer 
att höjas. Stadsledningskontoret har därmed initierat bilagda utredning med konsekvenser 
av ett byte av räddningstjänst från Södertörns Brandförsvarsförbund till Storstockholms 
Brandförsvar. 

Den 12 januari 2023 inkom från Södertörns brandförsvarsförbund förslag till ny 
förbundsordning och reglementen, som Nacka kommun ska ta ställning till (se bilaga 2 och 
3). Den stora förändringen i förslaget till förbundsordning är ny finansieringsmodell. 

Förslaget på finansieringsmodell i Södertörns brandförsvarsförbund innebär ökade 
kostnader på i storleksordningen 16,6 miljoner kronor per år (2024) för Nacka kommun 
jämfört med idag. Om ett byte skulle ske till Storstockholms brandförsvar blir 
kostnadsökningen i storleksordningen 8,4 miljoner kronor jämfört med idag, det vill säga 
en skillnad på 8,2 miljoner kronor per år.  

De båda räddningstjänstförbunden bedöms i princip som likvärdiga avseende förmåga och 
i utförandet av sitt uppdrag. Det finns dock ett antal skillnader som vidare beskrivs i 
utredningen. Båda räddningstjänsterna har en ambitiös agenda för framtiden, bedöms ha 
hög kvalitet och driver utveckling inom en rad områden, både i respektive förbund och 
nationellt. 

Utifrån resultatet i utredningen, främst baserat på den ekonomiska skillnaden, föreslår 
stadsledningskontorets att Nacka kommun inleda förhandlingar om ett utträde ur 
Södertörns brandförsvarsförbund och att kommunen inleder förhandlingar om inträde i 
kommunalförbundet Storstockholms brandförbund. 

Det innebär också att Nacka kommun i dagsläget inte kan godkänna den nya 
förbundsordningen och föreslagna reglementen i Södertörns brandförsvarsförbund. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 18 januari 2024 

Bilaga 1. Utredning om medlemskap i räddningstjänst daterad den 10 januari 2024 

   1.1 Dahlstedt Utveckling AB slutrapport SBFF inklusive underbilagor 

   1.2 Södertörns brandförsvarsförbunds förbundsordning 2021 

   1.3 Södertörns brandförsvarsförbunds årsredovisning 2022 

   1.4 Södertörns brandförsvarsförbund i Nacka kommun 

   1.5 Storsthlms brandförsvars förbundsordning 
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   1.6 Storsthlms brandförsvars årsredovisning 2022 

   1.7 Slutrapport genomlysning Storsthlms brandförsvar 2019 

   1.8 PM Nacka och medlemsavgift till Södertörns brandförsvarsförbund 

   1.9 Övriga larmtjänster Södertörns brandförsvarsförbund 

Bilaga 2. Protokollsutdrag från SBFF 2023-12-15 § 66 Ny förbundsordning 

Bilaga 3. Tjänsteutlåtande Södertörns brandförsvarsförbund den 5 december 2023 

   3.1 Ny förbundsordning 

   3.2 Nytt reglemente för direktionen 

   3.3 Nytt reglemente för revisionen 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), bifall till utsänt 
förslag med tillägg enligt följande; 

”Kommunstyrelsen beslutar för egen del att ge stadsdirektören i uppdrag att förhandla om 
villkoren och tidpunkt för utträde ur Södertörns brandförsvarsförbund och inträde i 
Storstockholms brandförsvar samt att återkomma till KSAU med förhandlingsupplägg och 
eventuella önskemål gentemot Storstockholms brandförsvars arbete i Nacka”. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut, dels förslaget från 
kommunstyrelsens arbetsutskott, dels det av Mats Gerdau (M) framställda tilläggsyrkandet.  

Ordföranden ställde först förslaget från kommunstyrelsens arbetsutskott mot avslag och 
fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag.  

Sedan ställde ordföranden det framställda tilläggsyrkandet mot avslag och fann att 
kommunstyrelsen hade beslutat att bifalla tilläggsyrkandet.  

Slutligen konstaterade ordföranden att kommunstyrelsen hade beslutat att bifalla förslaget 
från kommunstyrelsens arbetsutskott med tillägget; ”Kommunstyrelsen beslutar för egen 
del att ge stadsdirektören i uppdrag att förhandla om villkoren och tidpunkt för utträde ur 
Södertörns brandförsvarsförbund och inträde i Storstockholms brandförsvar samt att 
återkomma till KSAU med förhandlingsupplägg och eventuella önskemål gentemot 
Storstockholms brandförsvars arbete i Nacka”.  

Protokollsanteckning 
Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna: 
Att eventuellt byta brandförsvarsförbund är en stor organisatorisk förändring. 
Socialdemokraterna vill skicka med i den fortsatta processen att det är viktigt att personalen 
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hålls informerad och inkluderad och att förhandling sköts på rätt sätt. Vi vill också skicka 
med att kostnaden för så kallade automatiska brandlarm kan bli högre för aktörer såsom 
bostadsrättsföreningar och företag, något som det inte reflekteras så mycket kring i 
underlagen. Det är viktigt att även hålla dessa berörda användare informerade i processen 
så att de kan planera för eventuella ökade kostnader om Nacka byter 
brandförsvarsförbund. Vi ser inte att ett byte av förbund skulle innebära någon försämring 
i förmågan att utföra uppdraget som räddningstjänst, det är dock viktigt att i förhandlingar 
med förbunden se till att alla detaljer reds ut så inget faller mellan stolarna, med minskad 
säkerhet för invånarna som följd. 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan: 
Nackalistan anser att det finns flera fördelar med att byta till StorStockholms 
brandförsvarsförbund där även våra grannkommuner Stockholm och Värmdö är 
medlemmar. Vilket brandförsvarsförbund man tillhör påverkar inte direkt insatserna vid 
brand eller annan olycka utan här samarbetar de olika räddningstjänsterna med varandra 
fritt. Däremot kan till exempel det brandförebyggande arbetet påverkas av vilket 
brandförsvarsförbund man tillhör. Vi har efter att vi inhämtat uppgifter inte sett några 
avgörande större skillnader mellan de båda brandförsvarsförbunden. Vi anser däremot att 
det vore bra om tjänstehandlingarna innehöll information om att larmtider och sådant inte 
påverkas. 
 

- - - - - 
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§  28 KFKS-2022-01204 

Motion - Höj ambitionerna för återbruk när Nacka 
bygger stad (MP) 
Inkom den 19 december 2022 av Desha Svenneborg och Lisskulla Zayane m.fl., (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

Kommunfullmäktige noterar att Nacka kommun arbetar i enlighet med intentionerna i 
motionen i pågående stadsutveckling, inte minst genom projektet klimatneutrala Nacka. 
Inom ramen för framtagandet av ett nytt miljö- och klimatprogram kommer även den 
nuvarande strategin för miljö- och klimatambitioner i stadsutvecklingen att utvecklas och 
kompletteras med ett cirkulärt perspektiv. Detta för att stärka och tydliggöra Nacka 
kommuns ambitioner för återbruk.  

Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Sammanfattning av ärendet 
Miljöpartiet inkom 19 december 2022 med en motion avseende höjd ambition för återbruk 
när Nacka bygger stad. I motionen föreslås att kommunen bör utreda hur cirkulärt 
byggande och återbruk kan bli en del av Nackas stadsbyggnad genom framtagande av 
relevanta riktlinjer och krav i stadsbyggnadsprocessen.  

I kommunen finns goda exempel på ombyggnations- och återbruksprojekt såsom Järla sjö, 
Nacka strand och förskolan Panncentralen i Sickla. Kommunen arbetar aktivt med grön 
finansiering där klimat och cirkulära perspektiv delvis integreras redan idag. 

Den 2 maj 2023 beslutade kommunstyrelsen att uppdra åt klimat- och miljödirektören att 
ta fram ett nytt klimat- och miljöprogram som ersätter nuvarande miljöprogram 2016-2030 
(KFKS-2023-00351). Ett nytt klimat- och miljöprogram där Nacka ska uttrycka sina 
långsiktiga ambitioner och mål inom klimat- och miljöområdet är under framtagande. Inom 
ramen för det nya miljö- och klimatprogrammet kommer även den nuvarande strategin för 
miljö- och klimatambitioner i stadsutvecklingen att utvecklas och kompletteras med ett 
cirkulärt perspektiv. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse den 6 december 2023 

Bilaga 1. Motionen 

Bilaga 2. Protokollsutdrag från kommunstyrelsens miljöutskotts sammanträde 2023-12-06 
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Yrkanden 
Desha Svenneborg (MP) yrkade, med instämmande av Johan Krogh (C), Peter Zethraeus 
(M), Mikael Carlsson (NL), Gunilla Grudevall-Steen (L) och Karin Teljstedt (KD) bifall till 
utsänt förslag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det endast fanns ett förslag till beslut, det utsända förslaget 
från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott, och fann att kommunstyrelsen hade 
beslutat i enlighet med detta förslag.  

Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan: 
Nackalistan instämmer med att ambitionerna för återbruk och cirkularitet i 
stadsutvecklingen behöver höjas men tycker att det svar som getts från tjänstemännen på 
KSMU i december 2023 är tillfredsställande och visar att detta är på gång. Enligt 
tjänsteskrivelsen kommer den nuvarande strategin för miljö- och klimatambitioner i 
stadsutvecklingen att utvecklas och kompletteras med ett cirkulärt perspektiv i samband 
med framtagandet av ett nytt miljö- och klimatprogram. Nackalistan ser med stort intresse 
fram mot detta och kommer att följa utvecklingen noga. Det är viktigt att strategin, när den 
är framtagen, sedan följs i alla stadsbyggnadsprojekt. 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet: 
Miljöpartiet noterar med glädje att mycket arbete föreslås dra igång för att få mer cirkulärt 
byggande. Vi har länge jobbat för att lyfta återbruk i byggandet och det känns bra att Nacka 
nu börjar arbeta i den riktningen. Det känns som ett framåtlutat och positivt svar på vår 
motion och vi ser fram emot att se mer verkstad på området! 

- - - - - 
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§  29 KFKS-2023-00888 

Motion - Utred möjligheten att införa närvaroteam som 
stöttar Nackas skolor i arbetet med elever med hög 
problematisk skolfrånvaro 
Inkom den 14 september 2023 av Henrik Frank, Andreas Andersson m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta följande.  

Kommunfullmäktige noterar att skolorna enligt lag är skyldiga att utreda elever med längre 
eller upprepad frånvaro och rapportera detta till sin huvudman, som därefter ska rapportera 
detta till kommunen. Utbildningsenheten har tagit fram ett digitalt verktyg som underlättar 
huvudmännens rapportering. Tydliga fakta om frånvaron behövs för att kunna analysera 
orsakerna så att skolorna ska kunna genomföra rätt åtgärder. Därför har 
utbildningsnämnden gett uppdrag kring detta. Kommunfullmäktige noterar att det är upp 
till respektive huvudman att besluta om hur arbetet med att minska frånvaron/öka 
närvaron ska bedrivas. 

Kommunfullmäktige noterar vidare att det i mål och budget för 2024 finns med resurser 
för ett nytt pilotprojekt att skapa ett skolsocialt team, vars syfte är att bättre nå elever med 
problematisk skolfrånvaro som riskerar att dras in i kriminella gäng.  

Med detta är motionen färdigbehandlad. 

Sammanfattning av ärendet 
I motionen lyfts att skolfrånvaron ökar i landet och att det är en angelägen och viktig fråga. 
Motionärerna föreslår att utbildningsnämnden ges i uppdrag att utreda om ett närvaroteam 
kan vara en lösning för att stötta skolorna i kommunen i arbetet med elever som har hög 
problematisk skolfrånvaro.  

Motionen har beretts av utbildningsnämnden varefter synpunkter har inhämtats från 
välfärd skola. Kommunstyrelsens arbetsutskott bereder ärendet till kommunstyrelsen. 
Förslaget i motionen kommer sedan slutligen beslutas av kommunfullmäktige. 

Ansvarsförhållandena för samtliga inblandade i en elevs frånvaroproblematik, från 
vårdnadshavare till rektor, huvudman och hemkommun är reglerat i skollagen. Det åligger 
redan huvudmän och hemkommun att vidta insatser och åtgärder för att se till hur elever 
fullgör sin skolplikt. Det ligger dock inom varje huvudmans ansvarsområde att själv besluta 
om hur detta arbete ska utföras i praktiken. Det arbete som pågår är prioriterat och fortsatt 
utveckling av samarbetet är viktigt för att alla elever ska fullgöra sin skolgång. Inom de 
kommunala skolorna i Nacka sker i första hand arbetet för att säkerställa elevers närvaro på 
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skolan, nära eleven. Skolans rektor, pedagoger och personer inom elevhälsan ansvarar för 
att ta fram stöd och åtgärder för att eleven ska komma tillbaka till skolan och kunna 
genomföra sin skolgång. Utöver det arbete och den kompetens som finns på respektive 
skola så finns möjlighet för de kommunala skolorna att få stöd och handledning från barn- 
och elevhälsans stödteam, där specialpedagoger och logopeder ingår. Närvaroteam kan vara 
ett alternativ som fungerar bra för vissa huvudmän medan andra huvudmän kan, utifrån sin 
analys av arbetet att främja skolnärvaro, besluta om andra insatser för hur man organiserar 
arbetet med att elever ska fullgöra sin skolplikt. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 6 december 2023 

Bilaga 1. Motionen 

Bilaga 2. Protokollsutdrag UBN 2023-12-05 § 73 (UBN-2023-00241) 

Yrkanden 
Johanna Kvist (S) yrkade, med instämmande av Tomas Ottosson (V) och Mikael Carlsson 
(NL) bifall till motionen.  

Johan Krogh (C) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M), bifall till utsänt förslag 
från kommunstyrelsens arbetsutskott.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut, dels förslaget från 
kommunstyrelsens arbetsutskott, dels förslaget från Johanna Kvist att bifalla motionen.  

Ordföranden ställde förslaget från kommunstyrelsens arbetsutskott mot förslaget att bifalla 
motionen och fann att kommunstyrelsen hade beslutat att bifalla förslaget från 
kommunstyrelsens arbetsutskott. 

Reservationer 
Johanna Kvist (S) reserverade sig mot beslutet. 

Mikael Carlsson (NL) reserverade sig mot beslutet och ingav följande: 
Nackalistan bifaller Socialdemokraternas motion, men vill tillägga att det ska ske 
skyndsamt. Tjänsteskrivelsens förklaringar till hur skolfrånvaron hanteras i kommunen var 
för allmänt hållna. Rektorerna signalerar att de har svårt att uppfylla dessa åtaganden för att 
stävja frånvaron. Till saken hör att man inte heller vet hur mycket frånvaro det egentligen 
är fråga om. Det framkommer att det inte finns något tillförlitligt och enhetligt system för 
frånvarorapportering. Något måste göras och det brådskar. Vi har inte råd att spilla barnens 
och unga människors liv. Åtgärder ska ske snabbt, smidigt och professionellt innan det är 
för sent. Låt inte snålheten bedra visheten! Livet går inte i repris. 
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Protokollsanteckning 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
Skolan är en av samhällets viktigaste pelare. Frånvaro från undervisningen kan leda till att 
individen inte utvecklas i den riktning som förväntas, vilket kan medföra 
omedelbara/kortsiktiga problem och i värsta fall oönskade framtida beteende som kan ha 
allvarliga konsekvenser för individen och samhället. Enligt Skolverket ska skolor ”arbeta 
aktivt med att främja närvaro och förebygga och åtgärda frånvaro”. I Nacka visar 
statistiken att en tredjedel av eleverna har över 15% frånvaro, alltså problematisk frånvaro, 
på gymnasienivå. Det finns dock ingen statistik för frånvaro i de kommunala 
grundskolorna. Grundskolan, som är den nivå elever först kommer till i skolsystemet ska ge 
våra barn redskapen de behöver för att ta ansvar och hitta sin plats i den breda 
gemenskapen. Närvaro i undervisningen är därmed en avgörande faktor för en lyckad 
skolgång och en framgångsrik tillvaro. Det är därmed av stor vikt att kommunen ska ha 
tillgång till en tydlig och överskådlig bild över skolfrånvaron i kommunen. Även om det är 
huvudmannens ansvar att kontrollera och följa upp enskilda elevers frånvaro har 
kommunen i egenskap av huvudman och/eller finansiär ett bredare ansvar för att alla 
skolor i kommunen ska fungera bra. Vi tycker därför att Socialdemokraternas förslag att ge 
UBN i uppdrag att utreda huruvida ett närvaroteam kan vara till hjälp att stötta skolorna i 
kommunen med elever som har hög problematisk frånvaro är både angeläget och 
välkommet. Vi beklagar att nämnden föreslagit att kommunfullmäktige ska avslå motionen. 

- - - - - 
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§  30 KFKS-2019-00063 

Reviderat inriktningsbeslut för stadsbyggnadsprojekt 
Kummelbergets verksamhetsområde, del av Skarpnäs 
1:83 och 2:14 m.fl. i Boo 
 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen beviljar utökad budget för stadsbyggnadsprojekt Kummelberget 

verksamhetsområde, 93102173, med -4,1 miljoner kronor netto, vilket tas i anspråk 
av budgetram för stadsbyggnadsprojekt inom Nacka för år 2023-2025. Detta 
fördelat på 0 miljoner kronor i investeringsinkomster och 4,1 miljoner kronor i 
investeringsutgifter. 

Mikael Carlsson (NL) deltog ej i beslutet. 

Jäv 
Peter Zethraeus (M) deltog ej i behandlingen av ärendet med anledning av jäv. 

Sammanfattning av ärendet 
Ärendet rör utökad budget för stadsbyggnadsprojekt Kummelbergets verksamhetsområde 
för kvarstående arbete fram till genomförandebeslut. Syftet med projektet är att tillskapa 
nya arbetsplatser inom och i anslutning av det befintliga verksamhetsområdet. 
Stadsbyggnadsprojektet utgjordes ursprungligen av en detaljplan och har sedan tidigare 
budgetbegäran, delats in i två detaljplaner, en för det befintliga verksamhetsområdet och en 
för utökning av verksamhetsområdet. Totalt bedöms detaljplanerna möjliggöra cirka 50 000 
kvadratmeter verksamhetsyta och mellan 300 och 500 nya arbetsplatser. 

Projektet har tidigare beviljats budget om -2 miljoner kronor netto, 2019, och ytterligare -
2,6 miljoner kronor netto, 2021. Efter samråd har det inom detaljplanearbetet, till följd av 
de inkomna remissvaren, behövts ta fram ytterligare utredningar vilket gett upphov till 
merkostnader och ett behov om utökad budget om - 4,1 miljoner kronor netto. Totalt 
bedöms nu detaljplanekostnaderna uppgå till 8,7 miljoner kronor. Projektet förväntas som 
helhet, genom framtida markförsäljningsinkomster, generera ett ekonomiskt överskott till 
Nacka kommun om cirka 100 miljoner kronor. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse den 24 november 2023 

Bilaga 1. Ärendeöversikt 
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Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade på återremiss av ärendet med följande motivering; 
”Nackalistan yrkar att ärendet återremitteras för att budgeten ska delas så sätt att de två 
detaljplanerna får varsin budget.” 

Mats Gerdau (M) yrkade bifall till utsänt förslag från kommunstyrelsens 
stadsutvecklingsutskott.  

Beslutsgång 
Ordföranden började med att ställa det av Mikael Carlsson framställda återremissyrkandet 
mot avslag, och fann att kommunstyrelsen hade beslutat att ärendet skulle avgöras vid 
dagens sammanträde. 

Ordföranden ställde därefter yrkandet om bifall till det utsända förslaget från 
stadsutvecklingsutskottet mot avslag och fann att kommunstyrelsen bifallit förslaget från 
stadsutvecklingsutskottet. 

Mikael Carlsson meddelade därmed att han ej deltar i beslutet.  

Protokollsanteckning 
Henrik Unosson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna: 
Att se över Kummelbergets industriområdets utformning och ge möjligheter att tillskapa 
arbetsplatser i Nacka är viktigt. Det ska finnas förutsättningar för företag och näringsliv att 
finnas och etablera sig i kommunen. Dock vill vi socialdemokrater värna om naturmarken 
och grönstrukturen som finns runt detta industriområde. För att inte en utveckling av 
området ska spilla över på naturen är det ett bra förslag att bygga mer på höjden. Det är 
också minst lika viktigt att den uppdaterade detaljplanen inte påverkar naturreservatet och 
fortsätter att ge möjlighet att passera genom detaljplaneområdet till och genom 
grönområdet. Socialdemokraterna vill att planbestämmelsen “O”, som möjliggör för 
korttidsboende/hotell, och som fanns med i det ursprungliga förslaget fortsatt ska finnas 
med. Det är en fråga som aktualiserats tidigare då det uppmärksammades att det otillåtet 
tillhandahölls tillfälligt boende för personal utan möjlighet till annat boende i kommunen. 
Det är möjligen inte den idealiska platsen för boende, men samtidigt behövs den här typen 
av korttidsboende i denna kommundel. När det finns stort behov av korttidsboende och 
inga andra lösningar finns så är det nära till hands att mer eller mindre bra lösningar tas 
fram. Vi anser att det är bättre att reglera och ha bestämmelser för att möjliggöra att det 
kan erbjudas under ordnade former. Andra kreativa lösningar kan vara så illa att de leder till 
såväl hälsovådliga som icke humanitära boendemiljöer, som då är olagliga, och inte alltid så 
lätt att kunna kontrollera. 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan: 
Nackalistan är positiv till detaljplanen för förtätning av Kummelbergets 
verksamhetsområde, då den innebär en förtätning och endast utvidgar områdets yttre 
gränser marginellt. I denna planändring bevaras skogen inklusive stigen mot 
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Vittjärn/Trollsjön och den delen som ligger inom planområdet förses med 
planbestämmelse för Natur. Det finns risk för att området översvämmas vid 100-årsregn, 
med resultat att den enda vägen till Telegrafberget inte blir farbar. Även om 
räddningsfordon kan omledas och bostäderna nås med pendelbåt, är det här en fråga som 
bör utredas vidare och beaktas. Det är också viktigt att man tillser att dagvattnet renas på 
ett sådant sätt att ingen ytterligare belastning läggs på Myrsjön. Nackalistan tycker också det 
är viktigt att man i samband med att man ökar verksamheten i området från kommunens 
håll tar en översyn av trafiken till och från Boo för att stärka upp infrastrukturen på så sätt 
att man får en bättre trafikmiljö i hela Boo. Det är redan i dagsläget köbildningar under 
vissa tider vilket gjort att fler och fler väljer ”smitvägar”, det försämrar trafikmiljön 
väsentligt för alla boende i kommundelen. Nackalistan är dock emot den andra detaljplanen 
för utökning av Kummelbergets verksamhetsområde, eftersom den innebär att ett 
naturområde med höga naturvärden exploateras. Vi yrkade därför att ärendet skulle 
återremitteras på kommunstyrelsens sammanträde så att de två olika detaljplanerna tilldelas 
varsin budget, vilket torde varit en bättre hantering. Om budgeterna hade redovisats 
separat, så skulle vi yrkat bifall till förtätningen men avslag på utvidgningen. Eftersom vårt 
återremissyrkande avslogs så valde Nackalistan att avstå från att delta i detta beslut.  
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
Det är en delad detaljplan där den ena som ärendet idag handlar om gäller en förtätning av 
verksamhetsområdet. Det kan vi ställa oss bakom att den redan ianspråktagna marken 
används effektivt, högre byggnader är ett bättre alternativ än att utvidga 
verksamhetsområdet i naturmark och inkräkta på naturreservatet buffertzoner. Djur, natur, 
skog och biologiskmångfald är nyckelfrågor för att klara klimatomställningen så 
verksamhetsområdet är olämpligt att expandera utanför dagens gränser. 

- - - - - 
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§  31 KFKS-2023-01136 

Kommunfullmäktiges särskilda uppdrag till 
kommunstyrelsen 2024 

 
Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen och ställer sig bakom den föreslagna hanteringen 
av de särskilda uppdragen för 2024. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige har i samband med mål och budget 2024–2026 gett kommunstyrelsen 
3 särskilda uppdrag under 2024. I detta ärende redovisar stadsledningskontoret en struktur 
för hantering av respektive särskilt uppdrag. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 9 januari 2024 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det endast fanns ett förslag till beslut, förslaget från 
kommunstyrelsens arbetsutskott, och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet 
med detta förslag.  

Protokollsanteckning 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet välkomnar kommunstyrelsens särskilda uppdrag under 2024 gällande 
uppföljning och utvärdering av hyresmodellen som beslutades om 2021 och uppdraget att 
utvärderingen vid behov ska föreslå förändringar. Vänsterpartiet har länge påpekat att 
hyresmodellen är bristfällig och drabbar framför allt verksamheter som får orimliga 
hyreskostnader som inte täcks av tex de checkar som kommunen tillhandhåller. 
Vänsterpartiet välkomnar även kommunstyrelsens särskilda uppdrag tillsammans med 
fritidsnämnden och kulturnämnden gällande uppföljningen av skollokaler och hur dessa 
kan användas under icke skoltid samt uppdraget gällande uppföljningen om riktlinjerna för 
ökat samutnyttjande av lokaler leder till just ökat samnyttjanden. Flera lokala föreningar har 
uttryckt behovet av lånelokaler till rimliga priser vid större turneringar och aktiviteter. 
Något som skollokaler skulle kunna erbjuda. Det är viktigt att de riktlinjer som tas av 
kommunstyrelsen också uppfyller de behov som finns bland föreningar. När det gäller det 
sista särskilda uppdraget så är Vänsterpartiet kritiska då verksamhet inom kulturnämnden 
och nämnden för arbete och försörjning, socialnämnden, utbildningsnämnden och 
äldrenämnden inte bör motiveras av bonusar. Att utreda om kundvalen bör kompletteras 
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med någon form av bonus för att stimulera hög kvalitet i verksamheten och hur det i så fall 
ska kunna utformas för respektive kundval är inte relevant då Vänsterpartiet menar att 
verksamheten från början ska ha rätt förutsättningar för hög kvalitet. Dessa förutsättningar 
är bland annat pris och lönekompensation och en hållbar och rimlig budget utan 
besparingskrav, något som idag inte gäller för något av de föreslagna nämnderna. 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet: 
I uppföljningen av hyresmodellen är det viktigt att även få med förskolor och skolors 
(inklusive fritids) nyttjande av skolans idrottslokaler, något som är del av den politiska 
överenskommelsen efter Miljöpartiets krav. Internhyran får inte slå mot nyttjandet av 
lokalerna och barns och ungas möjlighet till rörelse och hälsa. Flexibla lokaler som också 
kan nyttjas av civilsamhället måste vara en tydlig ledstjärna och vi behöver en hyresmodell 
som inte går ut över barns rörelse och rätt till meningsfull fritidstid. 

- - - - - 
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§  32 KFKS-2024-00021 

Markavtal för elledningar och tillbehör i kommunal 
mark med JOLT Sweden AB 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar ingå föreslaget markavtal med JOLT Sweden AB, org nr  
559405-9551, enligt bilaga 2 till tjänsteskrivelsen. 

Sammanfattning av ärendet 
Föreslaget markavtal mellan kommunen och JOLT Sweden AB, nedan kallat Jolt, omfattar 
upplåtelse av utrymme i kommunal mark för anläggande och bibehållande av nya 
elledningar samt för anläggnings- och underhållsarbeten. Under 2023 har Nacka kommun 
och Jolt ingått en överenskommelse som reglerar uppförande och drift av laddstolpar för 
laddning av elfordon. 

Avtalstiden uppgår till 10 år från och med 1 januari 2024 och en årlig ersättning till 
kommunen utgår utifrån ianspråktaget utrymme och är 1,77 kronor per längdmeter. 
Markavtalet innebär inga kostnader för kommunen, men detta kan uppstå om kommunen 
av olika skäl behöver flytta på Jolts ledningar t.ex. på grund av stadsbyggandet. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 5 december 2023 

Bilaga 1. Överenskommelse för laddning av elfordon 

Bilaga 2. Förslag till markavtal avseende anläggande och bibehållande av elledningar och 
tillbehör 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det endast fanns ett förslag till beslut, förslaget från 
kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott, och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i 
enlighet med detta förslag.  

 

- - - - - 
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§  33 KFKS-2023-01262 

Samråd nya avfallsföreskrifter Nacka kommun 
Yttrande till Nacka vatten och avfall AB 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen antar juridik- och kanslistabens förslag till yttrande enligt bilaga 4 till 
tjänsteskrivelsen daterad den 9 januari 2024.  

2. Beslutet justeras i omedelbar anslutning till sammanträdet. 

Sammanfattning av ärendet 
Från den 1 januari 2024 tar kommunerna över ansvaret för insamling av förpackningar från 
hushåll via återvinningsstationer. Ett förslag till reviderade avfallsföreskrifter i Nacka 
kommun har tagits fram. Avfallsföreskrifterna anger hur det kommunala avfallet ska 
hanteras. Bakgrunden till behovet av revidering är bland annat ändringar i lagstiftningen 
gällande kommunalt insamlingsansvar för förpackningsavfall från hushåll. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse den 16 januari 2024 

Bilaga 1. Avfallsföreskrifter samrådsversion 

Bilaga 2. Protokollsutdrag från kommunstyrelsens miljöutskotts sammanträde den 16 
januari 2024    

Bilaga 3. Synpunkter från kommunstyrelsens miljöutskott 

Bilaga 4. Juridik- och kanslistabens förslag till yttrande 

Yrkanden 
Johan Krogh (C), yrkade bifall till utsänt förslag med instämmande av Peter Zethraeus (M) 
och Gunilla Grudevall-Steen (L). 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det endast fanns ett förslag till beslut, det utsända förslaget 
från Juridik- och kanslistaben, och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med 
detta förslag.  

Ordföranden konstaterade även att kommunstyrelsen hade beslutat att ärendet justeras 
omedelbart. 
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Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan: 
Nackalistan är positivt till att kommunens invånare får bättre förutsättningar till sortering 
av sitt avfall genom de nya avfallsföreskrifterna. Nackalistan tycker att det är viktigt att man 
där så är lämpligt och genomförbart anpassar gator och vändplatser för att undvika 
backning av hämtningsfordon. Vi är även öppna för en dialog mellan kommunen och 
Nacka Vatten och Avfall om möjligheter till justering av fordonsflottan alternativt backning 
beroende på områdets förutsättningar. 

- - - - - 
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§  34 KFKS-2023-01037 

Datadelningsavtal för personuppgiftsbehandling inom 
ramen för den regionala energi- och klimatrådgivningen 
i Stockholms län 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen ingår datadelningsavtalet för personuppgiftsbehandling inom 

ramen för den regionala energi- och klimatrådgivningen i Stockholms län i enlighet 
med bilaga 1 till tjänsteskrivelse daterad den 19 december 2023. 

Sammanfattning av ärendet 
Nacka kommun ingår i ett samarbete för energi- och klimatrådgivning i Stockholms län. 
Inom samverkan har ett datadelningsavtal tagits fram gällande personuppgiftbehandling 
inom ramen för samarbetet. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad 19 december 2023 

Bilaga 1. Datadelningsavtal Energi- och klimatrådgivningen 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det endast fanns ett förslag till beslut, förslaget från 
kommunstyrelsens arbetsutskott, och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet 
med detta förslag. 

 

- - - - - 
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§  35 KFKS-2023-01078 

Remiss - Övergångsrestriktioner - ökat förtroende för 
offentlig verksamhet  
Yttrande till Finansdepartementet 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen antar juridik- och kanslistabens förslag till yttrande enligt bilaga 

2 till tjänsteskrivelsen daterad den 27 december 2023. 

Sammanfattning av ärendet 
Utredningen om övergångsrestriktioner i offentlig verksamhet har överlämnat betänkandet 
Övergångsrestriktioner – ökat förtroende för offentlig verksamhet (SOU 2023:45) till 
regeringen. Betänkandet är nu ute på remiss och Nacka kommun är remissinstans.  

Utredningen har haft i uppdrag att utvärdera Lagen (2018:676) om restriktioner vid 
statsråds och statssekreterares övergång till annan än statlig verksamhet (restriktionslagen) 
och samtidigt ta ställning till ett antal ytterligare frågeställningar.  

Utredningen föreslår en ny lag som ersätter restriktionslagen. Lagen föreslås träda i kraft 
den 1 januari 2025.  

Av förslaget till den nya lagen framgår att kommuner, regioner och kommunalförbund har 
möjlighet att välja om lagen ska tillämpas i den kommunala verksamheten. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 27 december 2023 

Bilaga 1. Utdrag ur betänkandet Övergångsrestriktioner – ökat förtroende för offentlig 
verksamhet - Sammanfattning och författningsförslag 

Bilaga 2. Juridik- och kanslistabens förslag till yttrande 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det endast fanns ett förslag till beslut, förslaget från 
kommunstyrelsens arbetsutskott, och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet 
med detta förslag. 

- - - - - 
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§  36 KFKS-2023-01120 

Remiss - Länsstyrelsen i Stockholms läns 
sammanställning över vägar och vissa lokala 
trafikföreskrifter inom Stockholms län  
Yttrande till Länsstyrelsen i Stockholms län 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen antar förslag till yttrande enligt bilaga 2 till tjänsteskrivelsen daterad 
den 18 januari 2024. 

2. Beslutet justeras i omedelbar anslutning till sammanträdet. 

Sammanfattning av ärendet 
Länsstyrelsen i Stockholms län upprättar varje år en sammanställning över allmänna vägar 
och andra viktigare vägar samt vissa lokala trafikföreskrifter inom Stockholms län i enlighet 
med 13 kap. 1 § trafikförordningen (1998:1276). Nacka kommun har fått 
sammanställningen på remiss och har möjlighet att begära ändring av uppgifterna i 
sammanställningen. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 18 januari 2024 

Bilaga 1. Länsstyrelsen i Stockholms läns sammanställning över vägar och vissa lokala 
trafikföreskrifter inom Stockholms län 

Bilaga 2. Juridik- och kanslistabens förslag till yttrande 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det endast fanns ett förslag till beslut, det utsända förslaget 
från Juridik- och kanslistaben, och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med 
detta förslag. 

Ordföranden konstaterade även att kommunstyrelsen hade beslutat att ärendet justeras 
omedelbart. 

- - - - - 
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§  37 KFKS-2023-01236 

Remiss - Ett förtydligat brottsförebyggande ansvar för 
socialnämnden (S2023/03181) 
Yttrande till Socialdepartementet 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen antar förslag till yttrande enligt bilaga 4 till tjänsteskrivelsen 

daterad den 10 januari 2024. 

Sammanfattning av ärendet 
Nacka kommun har fått promemorian om ett förtydligat brottsförebyggande ansvar för 
socialnämnden på remiss och ska svara på den senast den 28 februari 2024.  

I remissen föreslås förändringar i socialtjänstlagen (2001:453), SoL, som innebär att 
socialnämnden ska arbeta för att förebygga och motverka kriminalitet och att nämnden ska 
arbeta aktivt för att förebygga och motverka kriminalitet bland barn och unga. De nya 
skrivningarna i lagen får karaktär av en ramlag som ger utrymme att anpassa arbetet efter 
vad som är lämpligt utifrån kommunens lokala förutsättningar. Arbetet ska dock bedrivas 
utifrån bästa tillgängliga kunskap och manualbaserade metoder ska användas i större 
utsträckning än idag. 

Det finns inget förslag om när lagändringarna ska träda i kraft, utan det kommer samordnas 
med tidpunkten för de lagändringar som föreslås i betänkandet En hållbar socialtjänst – En 
ny socialtjänstlag (SOU 2020:47).   

Enligt förslaget till yttrande är Nacka kommun positiv till de förslag som läggs och delar 
regeringens bild av de problem som beskrivs. Kommunen saknar dock en djupare analys 
och diskussion kring innebörden av det allmänna brottsförebyggande arbetet. Mot 
bakgrund av att det saknas närmare redovisning av uppskattade kostnader för kommunen, 
är det tveksamt om kostnaderna blir så marginella som regeringen förutser, även sett på 
lång sikt. Om förslagen innebär kostnader för kommunerna så bör kommunerna 
kompenseras för dessa kostnader. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse den 10 januari 2024 

Bilaga 1. Utdrag ur promemorian - Sammanfattning och författningsförslag 

Bilaga 2. Ordförandebeslut från den socialnämnden den 9 januari 2024.    

Bilaga 3. Synpunkter från socialnämnden.  

Bilaga 4. Juridik- och kanslistabens förslag till yttrande 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det endast fanns ett förslag till beslut, förslaget från 
kommunstyrelsens arbetsutskott, och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet 
med detta förslag. 

Protokollsanteckning 
Filip Wiljander lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna: 
Det behövs nya lösningar för ett Nacka där vi tar hand om varandra. En av den  
moderatledda regeringens viktigaste uppgifter är att trycka tillbaka brottsligheten och  
gängkriminalitet. Lika viktigt är det då att också satsa på det förebyggande och  
brottsförebyggande arbetet. Idag finns det barn som är så unga som tio år som dras in i  
gängkriminalitet. Så kan vi inte längre ha det. Inget barn ska fara illa. Alla barn ska ha rätt  
till en trygg och ljus framtid. Socialtjänsten är samhällets yttersta skyddsnät och ska fånga 
upp barn och unga som riskerar att fara illa. Därför välkomnar vi att den moderatledda 
regeringen är i full fart med paradigmskiftet inom socialtjänsten, med en reformering av 
socialtjänstlagen så att kommunernas förebyggande och brottsförebyggande arbete 
förstärks. Det blir ett tydligare fokus på förebyggande, proaktiva insatser i stället för 
reaktiva insatser när det redan gått för långt. Det är bra för ett Nacka där vi tar hand om 
varandra. 
Karin Teljstedt lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna: 
Finns en kristdemokrat i styret är det en tydlig social röst. Med oss i alliansen i Nacka har 
det satsats historiskt höga belopp inom socialtjänsten de senaste åren. För oss är det 
självklart att omsorg måste få kosta pengar. Men vi behöver även tala mer om hur vi kan 
göra saker annorlunda. Kommunernas förebyggande arbete har mött en ny verklighet. Alla 
kommuners socialtjänster är idag hårt ansträngda. Psykisk ohälsa, ätstörningar, dåliga 
hemförhållanden har fått sällskap av gängkriminalitet. Och det kryper ned i åldrarna. Vi 
behöver evidensbaserade, effektiva metoder och verktyg så att kriminella nätverk, parallella 
samhällssystem och andra destruktiva strukturer upptäcks tidigare. Det är därför bra – och 
helt nödvändigt – att regeringen låter detta avspeglas i ny lagstiftning. Just trygga familjer är 
någonting vi Kristdemokrater gärna talar om. Nej, det finns inga felfria föräldrar eller 
familjer. Och ja, familjer kan se olika ut. Men trots sina brister är familjen den viktigaste 
byggstenen i samhället. När den gemenskapen sviktar är det kommunens uppgift att socialt 
och ekonomiskt stödja familjen att kunna utföra sina uppgifter och skyldigheter. Familjen 
ska vara en plats för kravlös kärlek och kärleksfulla krav. Ska vi långsiktigt bryta 
förutsättningarna för den grova brottsligheten så måste vi stärka familjerna. I arbetet för 
välfungerade familjer spelar det arbete som sker inom ramen för Socialnämnden en central 
roll men ett stort ansvar vilar på oss alla. Vad våldet må skapa är flyktigt men när alla goda 
krafter tillsammans sluter upp finns förutsättningar att göra skillnad. För oss 
kristdemokrater är vår högsta prioritet att skapa förutsättningar för att föräldrar, skola, 
socialtjänst och civilsamhälle tillsammans kan väva en stark skyddsväv av tillitstrådar runt 
varenda unge i vår kommun. 
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Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan: 
Nackalistan tycker att det yttrande som Nacka kommun lämnar i denna fråga är bra. Vi 
hade dock gärna sett att man använt sig mer av det yttrande som Socialnämnden arbetat 
fram som i vårt tycke är aningen vassare. 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet är positiva till remissen som föreslår förändringar i socialtjänstlagen 
(2001:453), SoL, som innebär att socialnämnden ska arbeta för att förebygga och motverka 
kriminalitet och att nämnden ska arbeta aktivt för att förebygga och motverka kriminalitet 
bland barn och unga. Det förebyggande arbetet behöver lyftas och förstärkas då det 
generellt idag satsas för lite på den typen av insatser. Nacka är inget undantag då det gärna 
lyfts hur viktigt det är med polisnärvaro och kameraövervakning, men mycket mindre kring 
de insatser som bland annat socialnämnden skulle kunna göra i ett tidigt skede. En 
kommun som Nacka som i flera år redovisat stora budgetöverskott bör också rimligtvis 
kunna täcka en hel del kostnader redan idag när det gäller förebyggande arbete bland barn 
och unga. 
- - - - - 
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§  38 KFKS-2023-00949 

Politikerinitiativ - Nackas anställda ska inte tvingas 
anmäla papperslösa  
Inkom 2023-09-26 från Johan Krogh (C) och Gunilla Grudevall-Steen (L) 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen beslutar att Stadsledningskontoret får i uppdrag att snarast 

tillskriva regeringen och utredaren om att skolpersonal och vårdpersonal måste 
undantas från informationsplikten. 

2. Kommunstyrelsen beslutar att Nacka kommun tar ställning emot informationsplikt 
för personal inom skola, vård och omsorg. 

Sammanfattning av ärendet 
I politikerinitiativet föreslås att stadsledningskontoret får i uppdrag att snarast tillskriva 
regeringen och utredaren om att skolpersonal och vårdpersonal måste undantas från 
informationsplikten. I politikerinitiativet föreslås även att Nacka kommun tar ställning mot 
informationsplikt för personal inom skola, vård och omsorg.  

Regeringen beslutade den 30 juni 2022 om kommittédirektiv avseende åtgärder för att 
stärka återvändandeverksamheten (dir. Ju 2022:91). Enligt direktivet ska en särskild 
utredare se över delar av regelverket kopplat till återvändande och föreslå åtgärder i syfte 
att stärka återvändandeverksamheten för den som har ett verkställbart beslut om avvisning 
eller utvisning. Utifrån ett tilläggsdirektiv (dir. Ju 2023:126) till utredningen ska utredaren 
nu även bland annat lämna förslag på ett utökat informationsutbyte mellan myndigheter i 
syfte att stärka arbetet med verkställighet och försvåra möjligheterna att leva i landet utan 
tillstånd. Utifrån tilläggsdirektivet förlängs utredningstiden vilket innebär att uppdraget nu 
ska redovisas senast den 30 september 2024. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse den 15 januari 2024 

Bilaga 1. Politikerinitiativet 

Yrkanden 
Johan Krogh (C) yrkade, med instämmande av Gunilla Grudevall-Steen (L), Tomas 
Ottosson (V), Johanna Kvist (S), Mikael Carlsson (NL) och Desha Svenneborg (MP) bifall 
till förslaget från kommunstyrelsens arbetsutskott. 

Filip Wiljander (M) yrkade bifall till förslaget från Juridik- och kanslistaben.  
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut, dels förslaget från 
kommunstyrelsens arbetsutskott, dels förslaget från Juridik- och kanslistaben.  

Ordföranden ställde förslaget från kommunstyrelsens arbetsutskott mot förslaget från 
Juridik- och kanslistaben och fann att kommunstyrelsen hade beslutat att bifalla förslaget 
från kommunstyrelsens arbetsutskott.  

Protokollsanteckning 
Filip Wiljander lät anteckna följande till protokollet från Moderaterna:  
”För oss är det viktigt att komma till rätta med det enorma skuggsamhälle som vuxit fram i  
Sverige, med 100 000 personer som är här olagligt och utan flyktingstatus. I politiken är det  
sällan svart eller vitt och vi tycker att det är viktigt att man som förtroendevald kan se  
bortom den överdrivna retoriken som vissa har. Tyvärr är synpunkter på innehållet i en  
utredning om informationsplikt som ännu ingen har sett ett exempel på när det inte sker.  
Det är inte seriöst och handlar tyvärr mer om att plocka politiska poänger än att faktiskt  
vilja lösa de stora problem som finns. I alla andra fall väntar man tills utredaren har  
presenterat sitt förslag, innan man lämnar synpunkter, och det bör man göra även i detta  
fall. Bakgrunden till ärendet är att riksdagen under förra mandatperioden uppdrog åt 
regeringen att tillsätta en utredning om att se över vilka skyldigheter svenska myndigheter 
ska ha att underrätta polisen om de upptäcker att en person befinner sig i landet olagligt. 
Bakom detta beslut stod S, C, M, KD, L, och SD. Bara MP och V var mot. Dåvarande S-
regering tillsatte utredningen och den nya M-L-KD-regeringen gav samma utredning 
tilläggsdirektiv om att man bör pröva om att det också ska gälla skolpersonal och 
vårdpersonal, i så fall i vilka situationer, och samtidigt utreda om det ska finnas undantag.  
Frågan är mer komplex än vad somliga vill låta påskina. För det första finns det ett stort  
antal lagar i dag som innebär att man kan tvingas rapportera om utlänningar som befinner  
sig olovligen i landet, och som med en inskränkning inte kommer kunna tillämpas. Det är  
lagar som Lex Sarah, Lex Mariah, anmälningsskyldighet vid oro för barn,  
underrättelseskyldighet vid felaktiga utbetalningar från välfärdssystemen, folkbokföring, 
Fskatt och arbetsförmedling, anmälningsplikt enligt vapenlagen och anmälningsplikt i 
smittskyddslagen. Många lagar som vi i Moderaterna tycker är bra att de finns och  
tillämpas. För det andra, en stor del av svensk brottsbekämpning handlar om 
informationsutbyte myndigheter emellan. Vi förväntar oss att myndigheter pratar med 
varandra om kriminalitet de upptäcker, och då är det inte självklart att kommunens 
medarbetare i alla situationer ska undantas, medan andra myndigheter förväntas bidra. 
Arbetet med att bekämpa kriminalitet gör vi tillsammans. Det finns gott om exempel på 
människor som varit här olagligt, som varit i kontakt med kommunala myndigheter, och 
som sedan begått allvarlig brottslighet. För det tredje, det är svårt att ta påståendet om ett 
annalkande angiverisamhälle seriöst när denna informationsplikt fanns i Sverige fram till 
2013. Till dess var bl.a. skolor och socialtjänst skyldiga att meddela polisen om de fick 
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kännedom om att en utländsk person uppehöll sig i Sverige utan tillstånd. Men det är nog 
få som skulle vilja påstå att Sverige var ett angiverisamhälle år 2012. Att därför tydligt yttra 
sig på detta sätt är inte att på allvar vilja lösa de problem som finns i Sverige. Det finns 
ingen föreslagen lag ännu, utan bara en utredning, och utredningen ska lämna förslag på 
undantag för informationsplikt. Vi tycker att det är seriöst att vänta in den innan vi lämnar 
yttranden.” 
Karin Teljstedt lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna:  
Frågan om informationsplikt är känsloladdad och full av etiska dilemman. För många 
innebär ett avslag på ansökan om uppehållstillstånd en personlig tragedi. Samtidigt finns 
det en bred politisk enighet om att en oreglerad invandring inte är ett hållbart alternativ. I 
augusti 2023 kompletterade den nuvarande regeringen uppdraget från socialdemokraterna. 
Fortfarande kvarstår uppdraget från ursprungsdirektivet om att utredaren ska analysera 
vilka situationer som ska undantas från en informationsplikt – där det skulle stå i strid mot 
ömmande värden. Förslagen ska vara i enlighet med såväl barnkonventionen som andra 
internationella konventioner, där bland annat barns rätt till utbildning fastslås. Den 
personliga integriteten och tilltron till vård och skola är grundläggande värden att värna. 
Angiveri är inget som hör hemma i ett fritt och öppet samhälle och allt för ofta finns viljan 
att förenkla och förvränga regeringens initiativ innan ens ett faktiskt förslag är utrett. Det är 
förhastat, och något som snarare riskerar skapa ogrundade farhågor och rädslor hos 
människor med erfarenheter av sådana samhällen. Den aktuella utredningen söker besvara 
de frågeställningar som uppkommit som följd av ett växande skuggsamhälle där ett stort 
antal människor befinner sig i Sverige utan uppehållstillstånd. Många för en tillvaro med 
osäkra boendeförhållanden och otrygga anställningar i ett parallellsamhälle som bidrar till 
otrygghet där de själva är de största lidande. Att inte adressera det tillståndet är oansvarigt, 
och dessutom vore det att överge ambitionerna i den reglerade migrations- och 
integrationspolitik som de flesta partier normalt bekänner sig till. Att hålla samhällsdebatten 
balanserad är vi alla ansvariga för. Det är särskilt viktigt när vi hanterar etiskt svåra frågor.  
Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
Det här är ett viktigt politikerinitiativ från Centerpartiet och Liberalerna. I Nacka, precis 
som i resten av Sverige, ska grundläggande demokratiska fri- och rättigheter gälla. Samtliga 
nackabor ska känna sig trygga i kontakten med Nacka kommuns anställda. Den angiverilag 
som regeringen och Sverigedemokraterna gått fram med hotar på en fundamental nivå just 
de rättigheterna och den tryggheten. Det skulle kunna innebära att till exempel en lärare blir 
skyldig att anmäla en elev vars familj misstänks vistas i Sverige utan tillstånd. Vi 
socialdemokrater känner en stark oro över de följder ett framtvingande av en sådan här 
lagstiftning skulle få. Lagen riskerar att skada förtroendet för våra offentliga verksamheter, 
inte minst på kommunal nivå. Socialdemokraterna anser därför att det är viktigt att Nacka 
kommun, precis som andra kommuner och regioner runt om i Sverige, tar tydlig ställning 
mot införandet av en angiverilag. Vi är glada över att en majoritet av partierna i 
kommunstyrelsen vill ta tydlig ställning i frågan samtidigt som det är under all kritik att 
Moderaterna inte vill vara med på det.   
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Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet är positiva till Centerpartiet och Liberalerna politikerinitiativ. Att ange 
människor som redan är utsatta är inget personalen inom offentlig verksamhet borde 
tvingas till att göra. Det är ett förslag som inte hör hemma i det fria, öppna och 
demokratiska samhället. 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
Det är bra att det finns en bred uppslutning kring orimligheten att införa angiverilagar. 
Lärare ska undervisa och skapa förutsättningar för lärande, vård ska ges efter behov. Punkt 
slut. Miljöpartiet noterar dock att initiativet endast omfattar personal inom skola, vård och 
omsorg när fler professioner än så kan komma att omfattas av anmälnings- och 
informationsplikten, exempelvis bibliotekarier och fritidsledare.  Miljöpartiet ser det som 
självklart att ingen kommunanställd tvingas anmäla papperslösa. Vi tycker det är olyckligt 
att C och L inte vill att alla grupper ska omfattas, trots att rubriken på deras initiativ anger 
just detta, och ser ett behov av att gå längre och vara tydliga. Ett angiverisamhälle kan 
aldrig accepteras.  
Lars Alexandersson (SD) med insynplats i kommunstyrelsen lät anteckna följande 
till protokollet: :  
Sverigedemokraterna ställer sig helt oförstående till föreliggande politikerinitiativ, som 
synes syfta till att försvaga svenska myndigheters möjligheter att åtgärda den sedan många 
år växande demografiska problematiken med illegala invandrare i Sverige. Dessa 
möjligheter måste stärkas och inte försvagas. Det är en självklar del av Sveriges nationella 
självbestämmande att svenska myndigheter ska avgöra vem som har rätt att befinna sig i 
Sverige, och att de i det avgörandet ska ha stöd av skarp och verkningsfull lagstiftning, en 
lagstiftning som sittande utredning förhoppningsvis kommer att grunda. Lagstiftningen 
måste uppfylla sitt syfte att understödja den del av Sveriges nationella självbestämmande 
som innefattar Sveriges rätt att bestämma vem som befinner sig i Sverige, utan godtyckliga 
undantag för offentliga verksamheter eller yrkesgrupper. Sverigedemokraterna tar bestämt 
avstånd från alla beslut som gör kommunen till lobbyist för svagare och mindre 
verkningsfullt lagstöd till svenska myndigheters viktiga och nödvändiga arbete att på sikt 
avsluta alla illegala invandrares vistelse i Sverige. I de enskilda extremfall som 
politikerinitiativens upphovsmän kan ha i åtanke, finns alltid myndigheters normprövning 
som instrument. 
 

- - - - - 
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§  39 KFKS-2023-00948 

Politikerinitiativ - Skrivelse till regeringen från 
kommunstyrelsen med anledning av anmälnings-och 
informationsplikt  
Inkom 2023-10-02 från Desha Svenneborg och Sidney Holm (MP) 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen beslutar att Nacka kommun skickar en skrivelse till regeringen 

för att tydliggöra kommunens ställningstagande emot en anmälnings- och 
informationsplikt för anställda inom skola, vård och omsorg. 

Sammanfattning av ärendet 
I politikerinitiativet föreslås att Nacka kommun skickar en skrivelse till regeringen för att 
tydliggöra kommunens ställningstagande emot en anmälnings- och informationsplikt för 
anställda inom offentlig sektor. 

Regeringen beslutade den 30 juni 2022 om kommittédirektiv avseende åtgärder för att 
stärka återvändandeverksamheten (dir. Ju 2022:91). Enligt direktivet ska en särskild 
utredare se över delar av regelverket kopplat till återvändande och föreslå åtgärder i syfte 
att stärka återvändandeverksamheten för den som har ett verkställbart beslut om avvisning 
eller utvisning. Utifrån ett tilläggsdirektiv (dir. Ju 2023:126) till utredningen ska utredaren 
nu även bland annat lämna förslag på ett utökat informationsutbyte mellan myndigheter i 
syfte att stärka arbetet med verkställighet och försvåra möjligheterna att leva i landet utan 
tillstånd. Utifrån tilläggsdirektivet förlängs utredningstiden vilket innebär att uppdraget nu 
ska redovisas senast den 30 september 2024. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse den 15 januari 2024 

Bilaga 1. Politikerinitiativet 

Yrkanden 
Johan Krogh (C) yrkade, med instämmande av Gunilla Grudevall-Steen (L), Tomas 
Ottosson (V), Johanna Kvist (S), Mikael Carlsson (NL) och Desha Svenneborg (MP) bifall 
till förslaget från kommunstyrelsens arbetsutskott. 

Filip Wiljander (M) yrkade bifall till Juridik- och kanslistabens förslag.  
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut, dels förslaget från 
kommunstyrelsens arbetsutskott, dels förslaget från Juridik- och kanslistaben.  

Ordföranden ställde förslaget från kommunstyrelsens arbetsutskott mot förslaget från 
Juridik- och kanslistaben och fann att kommunstyrelsen hade beslutat att bifalla förslaget 
från kommunstyrelsens arbetsutskott.  

Protokollsanteckning 
Filip Wiljander lät anteckna följande till protokollet från Moderaterna:  
”För oss är det viktigt att komma till rätta med det enorma skuggsamhälle som vuxit fram i  
Sverige, med 100 000 personer som är här olagligt och utan flyktingstatus. I politiken är det 
sällan svart eller vitt och vi tycker att det är viktigt att man som förtroendevald kan se  
bortom den överdrivna retoriken som vissa har. Tyvärr är synpunkter på innehållet i en  
utredning om informationsplikt som ännu ingen har sett ett exempel på när det inte sker.  
Det är inte seriöst och handlar tyvärr mer om att plocka politiska poänger än att faktiskt  
vilja lösa de stora problem som finns. I alla andra fall väntar man tills utredaren har  
presenterat sitt förslag, innan man lämnar synpunkter, och det bör man göra även i detta  
fall. Bakgrunden till ärendet är att riksdagen under förra mandatperioden uppdrog åt 
regeringen att tillsätta en utredning om att se över vilka skyldigheter svenska myndigheter 
ska ha att underrätta polisen om de upptäcker att en person befinner sig i landet olagligt. 
Bakom detta beslut stod S, C, M, KD, L, och SD. Bara MP och V var mot. Dåvarande S-
regering tillsatte utredningen och den nya M-L-KD-regeringen gav samma utredning 
tilläggsdirektiv om att man bör pröva om att det också ska gälla skolpersonal och 
vårdpersonal, i så fall i vilka situationer, och samtidigt utreda om det ska finnas undantag. 
Frågan är mer komplex än vad somliga vill låta påskina. För det första finns det ett stort  
antal lagar i dag som innebär att man kan tvingas rapportera om utlänningar som befinner  
sig olovligen i landet, och som med en inskränkning inte kommer kunna tillämpas. Det är  
lagar som Lex Sarah, Lex Mariah, anmälningsskyldighet vid oro för barn,  
underrättelseskyldighet vid felaktiga utbetalningar från välfärdssystemen, folkbokföring, 
Fskatt och arbetsförmedling, anmälningsplikt enligt vapenlagen och anmälningsplikt i  
smittskyddslagen. Många lagar som vi i Moderaterna tycker är bra att de finns och  
tillämpas. För det andra, en stor del av svensk brottsbekämpning handlar om 
informationsutbyte myndigheter emellan. Vi förväntar oss att myndigheter pratar med 
varandra om kriminalitet de upptäcker, och då är det inte självklart att kommunens 
medarbetare i alla situationer ska undantas, medan andra myndigheter förväntas bidra. 
Arbetet med att bekämpa kriminalitet gör vi tillsammans. Det finns gott om exempel på 
människor som varit här olagligt, som varit i kontakt med kommunala myndigheter, och 
som sedan begått allvarlig brottslighet. För det tredje, det är svårt att ta påståendet om ett 
annalkande angiverisamhälle seriöst när denna informationsplikt fanns i Sverige fram till 
2013. Till dess var bl.a. skolor och socialtjänst skyldiga att meddela polisen om de fick 
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kännedom om att en utländsk person uppehöll sig i Sverige utan tillstånd. Men det är nog 
få som skulle vilja påstå att Sverige var ett angiverisamhälle år 2012. Att därför tydligt yttra 
sig på detta sätt är inte att på allvar vilja lösa de problem som finns i Sverige. Det finns 
ingen föreslagen lag ännu, utan bara en utredning, och utredningen ska lämna förslag på 
undantag för informationsplikt. Vi tycker att det är seriöst att vänta in den innan vi lämnar 
yttranden.” 
Karin Teljstedt lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna:  
Frågan om informationsplikt är känsloladdad och full av etiska dilemman. För många 
innebär ett avslag på ansökan om uppehållstillstånd en personlig tragedi. Samtidigt finns 
det en bred politisk enighet om att en oreglerad invandring inte är ett hållbart alternativ. I 
augusti 2023 kompletterade den nuvarande regeringen uppdraget från socialdemokraterna. 
Fortfarande kvarstår uppdraget från ursprungsdirektivet om att utredaren ska analysera 
vilka situationer som ska undantas från en informationsplikt – där det skulle stå i strid mot 
ömmande värden. Förslagen ska vara i enlighet med såväl barnkonventionen som andra 
internationella konventioner, där bland annat barns rätt till utbildning fastslås. Den 
personliga integriteten och tilltron till vård och skola är grundläggande värden att värna. 
Angiveri är inget som hör hemma i ett fritt och öppet samhälle och allt för ofta finns viljan 
att förenkla och förvränga regeringens initiativ innan ens ett faktiskt förslag är utrett. Det är 
förhastat, och något som snarare riskerar skapa ogrundade farhågor och rädslor hos 
människor med erfarenheter av sådana samhällen. Den aktuella utredningen söker besvara 
de frågeställningar som uppkommit som följd av ett växande skuggsamhälle där ett stort 
antal människor befinner sig i Sverige utan uppehållstillstånd. Många för en tillvaro med 
osäkra boendeförhållanden och otrygga anställningar i ett parallellsamhälle som bidrar till 
otrygghet där de själva är de största lidande. Att inte adressera det tillståndet är oansvarigt, 
och dessutom vore det att överge ambitionerna i den reglerade migrations- och 
integrationspolitik som de flesta partier normalt bekänner sig till. Att hålla samhällsdebatten 
balanserad är vi alla ansvariga för. Det är särskilt viktigt när vi hanterar etiskt svåra frågor.  
Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
Det här är ett viktigt politikerinitiativ från Miljöpartiet som Socialdemokraterna stöttar. Vi 
yrkade bifall till förslaget till beslut då det hade störst chans att få majoritet. I Nacka, precis 
som i resten av Sverige, ska grundläggande demokratiska fri- och rättigheter gälla. Samtliga 
nackabor ska känna sig trygga i kontakten med Nacka kommuns anställda. Den angiverilag 
som regeringen och Sverigedemokraterna gått fram med hotar på en fundamental nivå just 
de rättigheterna och den tryggheten. Det skulle kunna innebära att till exempel en lärare blir 
skyldig att anmäla en elev vars familj misstänks vistas i Sverige utan tillstånd. Vi 
socialdemokrater känner en stark oro över de följder ett framtvingande av en sådan här 
lagstiftning skulle få. Lagen riskerar att skada förtroendet för våra offentliga verksamheter, 
inte minst på kommunal nivå. Socialdemokraterna anser därför att det är viktigt att Nacka 
kommun, precis som andra kommuner och regioner runt om i Sverige, tar tydlig ställning 
mot införandet av en angiverilag. Vi är glada över att en majoritet av partierna i 
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kommunstyrelsen vill ta tydlig ställning i frågan samtidigt som det är under all kritik att 
Moderaterna inte vill vara med på det.  

Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet är positiva till Miljöpartiets politikerinitiativ. Att ange människor som redan 
är utsatta är inget personalen inom offentlig verksamhet borde tvingas att göra. Det är ett 
förslag som inte hör hemma i det fria, öppna och demokratiska samhället  
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
Det är bra att det finns en bred uppslutning kring orimligheten att införa angiverilagar. 
Lärare ska undervisa och skapa förutsättningar för lärande, vård ska ges efter behov. Punkt 
slut. Miljöpartiet ser det som självklart att ingen kommunanställd tvingas anmäla 
papperslösa, inte heller bibliotekarier eller fritidsledare. Vi tycker det är olyckligt att C och 
L inte vill att alla grupper ska omfattas och att de yrkade på en ändring här, men det är 
bättre att det blir en skrivelse än ingen alls och att vi är en majoritet partier som är tydliga i 
att ett angiverisamhälle aldrig kan accepteras.  
Lars Alexandersson (SD) med insynplats i kommunstyrelsen lät anteckna följande 
till protokollet: :  
Sverigedemokraterna ställer sig helt oförstående till föreliggande politikerinitiativ, som 
synes syfta till att försvaga svenska myndigheters möjligheter att åtgärda den sedan många 
år växande demografiska problematiken med illegala invandrare i Sverige. Dessa 
möjligheter måste stärkas och inte försvagas. Det är en självklar del av Sveriges nationella 
självbestämmande att svenska myndigheter ska avgöra vem som har rätt att befinna sig i 
Sverige, och att de i det avgörandet ska ha stöd av skarp och verkningsfull lagstiftning, en 
lagstiftning som sittande utredning förhoppningsvis kommer att grunda. Lagstiftningen 
måste uppfylla sitt syfte att understödja den del av Sveriges nationella självbestämmande 
som innefattar Sveriges rätt att bestämma vem som befinner sig i Sverige, utan godtyckliga 
undantag för offentliga verksamheter eller yrkesgrupper. Sverigedemokraterna tar bestämt 
avstånd från alla beslut som gör kommunen till lobbyist för svagare och mindre 
verkningsfullt lagstöd till svenska myndigheters viktiga och nödvändiga arbete att på sikt 
avsluta alla illegala invandrares vistelse i Sverige. I de enskilda extremfall som 
politikerinitiativens upphovsmän kan ha i åtanke, finns alltid myndigheters normprövning 
som instrument. 
 
- - - - - 
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§  40 189803 

Val av ledamot till kommunstyrelsens miljöutskott för 
2023-2026 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutade att bordlägga ärendet till nästkommande sammanträde. 

 

- - - - - 
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§  41 189804 

Val av 1:e vice ordförande till kommunstyrelsens 
miljöutskott för 2023-2026 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutade att bordlägga ärendet till nästkommande sammanträde. 

 

- - - - - 
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§  42 189802 

Val av ledamot till kommunstyrelsens 
stadsutvecklingsutskott för 2023-2026 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutade att bordlägga ärendet till nästkommande sammanträde. 

 

- - - - - 
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§  43 189805 

Val av ombud till Östra Sveriges Luftvårdsförbund för 
2023-2026 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutade att bordlägga ärendet till nästkommande sammanträde. 

 

- - - - - 
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§  44 KFKS-2022-00735 

Genomförandebeslut för stadsbyggnadsprojekt 
Fisksätratomterna, fastighet Igelboda 2:20 och Igelboda 
2:21, Fisksätra 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen beslutade att återremittera ärendet för ytterligare komplettering 

kring punkten 2 i minoritetsåterremissen om vad som gäller med grannhöranade 
enligt PBL och eventuella samråd enligt miljöbalken när bygglov och tillstånd ska 
sökas, samt en uppdatering av tidplanen med anledning av återremissen. 

Sammanfattning av ärendet 
Den 29 november 2021 beslutade kommunstyrelsen att uppdra åt exploateringsenheten att 
sälja de så kallade Fisksätratomterna.  

Markanvisningstävling för fastigheterna genomfördes våren 2022 och kommunstyrelsen 
beslutade den 13 juni 2022 att tilldela markanvisningen till Frentab AB (KFKS 2021-679).  

Allmänna anläggningar som ska byggas ut inom projektet kommer att utföras och bekostas 
av exploatören. Den anläggning som ska byggas inom projektet är en anslutningsväg från 
Fisksätravägen ner till de två fastigheterna Igelboda 2:20 och Igelboda 2:21. På 
kvartersmark ska byggnader för småindustri byggas. Utbyggnad beräknas starta kvartal 3 år 
2024 och vara klart kvartal 1 år 2027.  

Ett förslag till markgenomförandeavtal har tagits fram mellan Fisksätra Företagspark AB, 
som är ett dotterbolag till Frentab AB, och kommunen. Markgenomförandeavtalet syftar 
till att reglera markområdets utveckling, bebyggelsens utformning, ansvar- och 
kostnadsfördelning mellan kommun och exploatör för utbyggnad av allmänna anläggningar 
samt utbyggnad på kvartersmark. Fastighetsförsäljningen regleras via överlåtelseavtal som 
biläggs markgenomförandeavtalet. Fisksätra Företagspark AB är ansvarig för all utbyggnad. 

Total budget för projektet är netto 10,5 miljoner kronor bestående av inkomster från 
markförsäljning om 15,6 miljoner kronor och investeringsutgifter kopplade till 
utvecklingskostnader om 5,1 miljoner kronor. Tidigare var nettot 11,5 miljoner kronor. 
Budgeten har justerats avseende utgift för samråd enligt 12 kap. 6 § miljöbalken och 
kompensationsåtgärder.  

För att säkerställa områdets lämplighet för exploatering har inventeringar och utredningar 
kring artförekomster och våtmarker genomförts. De utredningar som genomförts är 
naturvärdesinventering, fågelinventering, groddjursinventering och fladdermusinventering 
samt sakkunnig bedömning av anmälningsplikt kontra tillståndsplikt för arbeten i våtmark. 
Baserat på inventeringarna har sedan artskyddsutredning genomförts för fåglar och 
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fladdermöss. Föreslagna åtgärder i artskyddsutredningarna kommer att genomföras i 
utbyggnadsskedet. Fisksätra Företagspark AB kommer ansvara för åtgärder inom deras 
åtagande och kommunen kommer ansvara för åtgärder i närområdet. Byggnationen i 
våtmark har bedömts anmälningspliktig. 

Efter att ärendet behandlades i kommunstyrelsen den 18 december 2023 har det 
uppmärksammats att markgenomförandeavtalet inte fanns med som underlag till 
kommunstyrelsens sammanträde. Ärendet har därefter kompletterats med 
markgenomförandeavtalet för att behandlas vid kommunstyrelsens sammanträde den 15 
januari 2024.  

Ärendet återremitterades genom en minoritetsåterremiss i kommunfullmäktige den 29 
januari 2024. Återremissens syfte är att ge förnyade och kompletterade bedömningar av 
områdets lämplighet för exploatering gentemot aspekter såsom 
klimatförändring/klimatanpassning, påverkan på grön infrastruktur, förutsättningar för 
biologisk mångfald, artskyddsförordningen med mera. Återremissen syftar också till att 
inhämta lokalsamhällets kunskaper och inställning angående exploateringen genom att ett 
samråd hålls innan genomförandebeslutet fattas samt att genomföra samråd med 
länsstyrelsen enligt 12 kap. 6 § miljöbalken. I ärendet redogörs för samtliga punkter i 
återremissen. Sammantaget bedömer exploateringsenheten att den föreslagna 
exploateringen kan genomföras. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 2 februari 2024 

Bilaga 1. Markgenomförandeavtal 240202 

           1.1. Markområde 

           1.2. Stadsplan med beskrivning  

           1.3 Överlåtelseavtal 240202 

           1.3.1 Fastighetsregisterutdrag 2:20 

           1.3.1.1 Fastighetsregisterutdrag 2:21 

           1.3.1b Förrättningskarta KA1  

           1.3.1c Beskrivning BE1  

           1.3.2a Rådighetsmedgivande Igelboda 2:20 

  1.3.2b Rådighetsmedgivande Igelboda 2:21 

1.4 Huvudtidplan 

1.5 Exploatörens exempel på gestaltning 

1.6 Kravställning utbyggnad allmänna anläggningar 
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1.7 Omfattnings och utförandebeskrivning av allmänna anläggningar BV 

1.8 Mall Driftsöverlämnande av projekt 

1.9 Överenskommelse om miljöåtgärder för Markområdet 

1.10 Artskyddsutredning Fågel 

1.11 Artskyddsutredning fladdermöss 

1.12 Bolagsgaranti 

Bilaga 2. Ärendeöversikt 

Bilaga 3 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens sammanträde 15 januari 2024 §21 

Bilaga 4. Protokollsutdrag från kommunstyrelsens sammanträde 18 december 2023 §371 

Bilaga 5.  Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskotts sammanträde 
5 december 2023 §146 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Gunilla Grudevall-Steen (L) och Karin 
Teljstedt (KD) på återremiss av ärendet med följande motivering; ”Kommunstyrelsen 
återremitterar ärendet för ytterligare komplettering kring punkten 2 i 
minoritetsåterremissen om vad som gäller med grannhöranade enligt PBL och eventuella 
samråd enligt miljöbalken när bygglov och tillstånd ska sökas”.  

Desha Svenneborg (MP) instämde i återremissyrkandet och yrkade på ett tillägg till 
motiveringen enligt följande; ”Samt en uppdatering av tidplanen med anledning av 
återremissen”. 

Mats Gerdau instämde i tillägget från Desha Svenneborg.  

Henrik Unosson (S) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), avslag på det 
utsända förslaget från Exploateringsenheten.  

Tomas Ottosson (V) instämde i första hand i Mats Gerdaus återremissyrkande, i andra 
hand i Henrik Unossons avslagsyrkande.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut, dels det framställda 
återremissyrkandet, dels det av Henrik Unosson framställda avslagsyrkandet.  

Ordföranden började med att ställa yrkandet om återremiss mot avslag och fann att 
kommunstyrelsen hade beslutat att återremittera ärendet för ytterligare komplettering kring 
punkten 2 i minoritetsåterremissen om vad som gäller med grannhöranade enligt PBL och 
eventuella samråd enligt miljöbalken när bygglov och tillstånd ska sökas, samt en 
uppdatering av tidplanen med anledning av återremissen.  
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Därmed föll övriga yrkanden som lades fram under debatten. 

Protokollsanteckning 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet från Moderaterna:  
Vi har ett brett program för att lyfta Fisksätra från polisens lista över utsatta områden och 
det är viktigt att vi är uthålliga och långsiktiga i detta arbete. En skola med hög kvalitet, en 
ny sporthall, mer öppen kulturverksamhet, mer socialt förebyggande arbete och fler nya 
bostäder är nödvändiga delar. Men helt avgörande är att bryta det utanförskap och den 
ekonomiska utsatthet som arbetslöshet medför. Vi behöver verkligen fler jobb i Fisksätra 
och fler i Fisksätra som jobbar. I avvägningen mellan olika intressen har vi därför kommit 
till slutsatsen att fler arbetstillfällen i Fisksätra överväger annat och därför är vi beredda att 
gå vidare med det här förslaget.  
Henrik Unosson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
Det är mycket märkligt och nonchalant att ärendet kom tillbaka så snabbt till 
kommunstyrelsen utan att något av det som minoritetsåterremissen pekade ut har 
genomförts. Särskilt då ärendet kom till kommunstyrelsen innan protokollet från 
kommunfullmäktige ens justerats. Det är också anmärkningsvärt att den återremiss som 
Moderaterna själva la fram på kommunstyrelsen inte återspeglar minoritetsåterremissen 
som kommunfullmäktige beslutade om för en vecka sedan. I en demokratisk process hade 
det varit mer klädsamt att hörsamma det minoritetsbeslut kommunfullmäktige fattat. En 
dialog med närboende, de som bor på Igelbodaplatån, Fågelhöjden och östra delarna av 
höghusbebyggelsen, samt andra intressenter och personer som nyttjar området är det 
minsta man kan begära. Vi har yrkat avslag på detta ärende hela vägen, och det kommer vi 
fortsätta att göra. Socialdemokraterna vill inte sälja Igelbodatomterna och ser dem inte som 
en lämplig plats att exploatera. Den enda anledning vi ser angående att någon gång 
eventuellt använda denna mark är om Saltsjöbanans existens är hotad och det inte finns 
några andra platser för uppställning av tåg/fordon. Kommer man till ett sådant läge där 
inga andra platser finns för uppställning av tåg/fordon för Saltsjöbanan så ska denna mark 
kunna vara ett alternativ som en sista utväg. Men i dagsläget kan vi inte se någon som helst 
anledning att bebygga marken.  
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
Nackalistan har konsekvent röstat emot exploateringsplanerna för 
Igelbodatomterna/Fisksätratomterna. Att skövla skog och våtmark som utgör ett grönt 
samband mellan Erstavik och Skogsö naturreservat – och som är ett värdefullt 
rekreationsområde för närboende – för att istället anlägga ett industriområde är inte 
acceptabelt. Eventuella kompensationsåtgärder kan här inte tillnärmelsevis kompensera för 
negativ påverkan på biologisk mångfald, klimat och miljö. Kommunen behöver även se 
över kvalitén i sina naturvärdesinventeringar. Konsulterna Väg & Miljö observerade endast 
en naturvårdsart på Igelbodatomterna, nämligen den rödlistade talltickan. Förklaringen kan 
vara att en enskild inventerare använde en enda dag (22 september 2022) för att granska en 
yta på runt 5 hektar. Ordföranden i Nacka Naturskydds-förening observerade ytterligare 
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nio naturvårdsarter på bara 1 ½ timmar. De bristfälliga naturvärdesinventeringarna skadar 
kommunens trovärdighet. De ger samtidigt tjänstemän, politiker, boende, remissinstanser 
och senare Mark- och miljödomstolen ett dåligt beslutsunderlag. 
Kommunfullmäktige valde den 29 januari, med stöd av bl a Nackalistan att återremittera 
ärendet med motiveringarna: 
- att ge förnyade och kompletterade bedömningar av områdets lämplighet för 
exploatering gentemot aspekter såsom klimatförändring/ klimatanpassning, påverkan på 
grön infrastruktur, förutsättningar för biologisk mångfald, artskyddsförordningen med 
mera. 
- att inhämta lokalsamhällets kunskaper och inställning angående exploateringen genom 
att ett samråd hålls innan genomförandebeslutet fattas. 
-  samt att genomföra samråd med Länsstyrelsen enligt 12 kap 6 § Miljöbalken. 
Vi anser att inte någon av de kompletteringar som kommunfullmäktige efterfrågar har 
gjorts i den tjänsteskrivelse som nu presenterats för oss i kommunstyrelsen. Därför anser vi 
att det är bra att ärendet även här återremitteras för att kompletteras. Nackalistan tycker att 
det är viktigt att närboende ges en reell möjlighet att vara med och påverka sin närmiljö, i 
det här fallet så känns det som att kommunen hittills gjort allt för att undvika att få in 
synpunkter. Vi hoppas att det i och med denna återremiss blir en ändring på det.  
Nackalistan tycker också det är anmärkningsvärt att man i tjänsteskrivelsen skriver att 
åtgärder för att undvika översvämningar kommer vara tvungna att göras på intilliggande 
mark. Vidare preciserar man inte vad som behöver göras, vad det beräknas kosta och vem 
det ska belasta rent ekonomiskt. Naturligtvis måste dessa saker utredas innan man överlåter 
tomten. Vi anser även att det är fel att ärendet sätts upp på dagordningen så sent som 
klockan 16:30 på fredag eftermiddag då kommunstyrelsens sammanträde äger rum 
efterföljande måndag. Under helgen finns begränsad tid till inläsning och ingen möjlighet 
att kontakta tjänstemän och andra sakkunniga med frågor. Dessutom saknades vid dagens 
sammanträde ett justerat protokoll från kommunfullmäktiges sammanträde 29 januari, där 
beslut i ärendet senast fattades. Vi vill att den demokratiska processen värderas högre i 
Nacka. Kommuninnevånare och deras representanter i politiken måste ges reell möjlighet 
att noga sätta sig in i detta och andra ärenden.  
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
Det var mycket oväntat att det gedigna återremissyrkandet behandlades inom några dagar 
och exploateringsenheten så snabbt visste att det är möjligt att fortsätta exploateringen. 
Samtidigt var det positivt att ärendet utifrån Mats Gerdaus återremissyrkande kommer 
kompletteras med följande motivering - Kommunstyrelsen återremitterar ärendet för 
ytterligare komplettering kring punkten 2 i minoritetsåterremissen om vad som gäller med 
grannhöranade enligt PBL och eventuella samråd enligt miljöbalken när bygglov och 
tillstånd ska sökas. Det lyfter andra punkten i återremissen och vi saknar fortfarande 
fördjupande svar på framförallt fråga ett. 
Återremissen löd: 
- att ge förnyade och kompletterade bedömningar av områdets lämplighet för exploatering 
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gentemot aspekter såsom klimatförändring/ klimatanpassning, påverkan på grön 
infrastruktur, förutsättningar för biologisk mångfald, artskyddsförordningen med mera. 
- att inhämta lokalsamhällets kunskaper och inställning angående exploateringen genom att 
ett samråd hålls innan genomförandebeslutet fattas. 
- samt att genomföra samråd med Länsstyrelsen enligt enligt 12 kap. 6 § miljöbalken.  
Samrådet som återremissen från kommunfullmäktige anser är nödvändig, har inte 
genomförts, det är olyckligt och kommer leda till negativa effekter på det politiska 
systemet. Det har inkommit ett stort antal inlagor till kommunen från engagerade 
medborgare som är direkt berörda av exploateringsplanerna, det finns inskickade 
namninsamlingar (över 1000 namn har jag hört) med samma farhågor om exploateringens 
negativa effekter. Att ärendet nu är återigen återremitterat ger möjligheter för kommunen 
att backa i frågan och ta emot alla de kloka synpunkter som lämnats. Nya beslutsunderlag 
kan ge bättre underlag för beslut och kan i bästa fall ge anledning för kommunen flytta på 
exploateringen till en mindre känslig plats. Att bygga i naturmark och stängs arters 
spridningssamband är alltför negativt.  
När det gäller artskydd och naturskyddsföreningens artinventering som kom 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott tillhanda finns fortfarande ingen kommentar 
kring skillnaderna i resultat mellan Naturskyddsföreningens resultat och Väg och Miljös 
naturinventering från 2022–12–16. Det förekommer minst 9 naturvårdsarter i området som 
inte omfattas av Väg och Miljös artskyddsutredning, och utan information om hur de kan 
påverkas är det orimligt att bifalla det här förslaget. Det kan visa sig att exploateringen 
strider mot artskyddsförordningen, och ett klargörande måste ske innan ärendet går till 
beslut. En annan brist i underlagen som är av avgörande vikt rör våtmarkens roll i 
kvarhållandet av regn-och smältvatten. Att genomföra projektet med det kortfattade 
tillägget från återremissen är fortfarande osäkert och vänsterpartiet står fast vid att frågan 
behöver utredas för att säkerställa att ökade risker för översvämningar nedströms uteblir. 
Nacka kommun satsar i dagsläget på att återställa våtmarker på andra platser - här har vi en 
som fungerar och är gratis. Den klimatanpassningsplan som Nacka kommun antagit berörs 
inte på ett tydligt sätt i beslutsunderlagen. Ett annat underlag som saknas är en uppskattad 
beräkning av förslagets effekter på klimatet och Nackas koldioxidbudget. Det är mycket i 
den budgeten vi inte själva har rådighet över, men här kan vi bestämma. Det är rimligt när 
det handlar om att exploatera naturmark att det görs en beräkning av klimateffekterna med 
och utan exploatering, och att det vidare redogörs hur en tänkt exploatering i en våtmark 
påverkar genom byggnation, sprängningar, minskade grönytor och fällda träd. Allmänt är 
Vänsterpartiet negativa till förslaget, och har yrkat avslag tidigare i processen. Detta främst 
för att den biologiska mångfalden hotas eller förstörs genom exploateringen, 
Igelbodatomterna utgör det största spridningssambandet mellan Tyrestakilen och 
Värmdökilen. Sambandet här spelar en central roll för arternas spridning till och från hela 
Stockholmsområdet. Spridningskorridorer stängs på flera andra platser i samband med 
exploateringar i centrala Sickla kopplade till tunnelbaneutbyggnaden, vilket ytterligare ökar 
denna spridningskorridors betydelse.  
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Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
Miljöpartiets medskick i dagens ärende var att tidplanen behöver revideras, dels med 
anledning av den 12:6-anmälan som nu ska ske i samband med återremissen. I övrigt är 
tydlighet kring kompensationsåtgärder fortsatt viktigt för oss i detta ärende som vi i 
grunden tycker är dåligt, men där vår ingång är att göra det bättre sett till miljö- och 
klimataspekter. 
Lars Alexandersson (SD) med insynplats i kommunstyrelsen lät anteckna följande 
till protokollet: 
Sverigedemokraterna välkomnar att Kommunstyrelsen återremitterar ärendet för ytterligare 
komplettering kring punkten 2 i minoritetsåterremissen, om vad som gäller med 
grannhörande enligt PBL och eventuella samråd enligt miljöbalken när bygglov och 
tillstånd ska sökas. Jag vill dock ånyo framföra att SD är emot en exploatering av 
Fisksätratomterna (tidigare kallad Igelbodatomterna). Vår uppfattning är att våtmarkerna 
skall behållas. Ställningstagandet grundar sig på att Fisksätra som i dag är en av Sveriges 
mest tätbefolkade områden, behöver all natur man kan få och inte mer exploatering. 
 

- - - - - 
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§  45  

Övriga frågor 
 

Sidney Holm (MP) anmälde en övrig fråga gällande om hur olovliga bryggor hanteras på 
kommunens mark.  

Fastighetsenheten svarade att de tar med sig frågan och återkommer med svar på 
nästkommande sammanträde.  

- - - - - 
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